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„Megszokott”
sportköltségvetés
A tavalyihoz hasonló költségve-
tésből gazdálkodhat 2020-ban 
is a hazai Ifj úsági- és Sportmi-
nisztérium. A tárcavezető Ionuț 
Stroe tegnapi bejelentése alapján 
a mintegy 658 millió lej mellett 
plusz jövedelmet jelent majd a 
luxusadóból folyósított 0,5 szá-
zalékos járadék, amelyet a tavaly 
év végén hozott kormányrendelet 
alapján fognak megkapni. Tegnap 
találkozott az idei évre támogatást 
kérő sportszövetségek képviselői-
vel, január 13-án pedig bejelenti a 
pénzek elosztását.
 
Marosvásárhelyiekkel erősít 
a Sepsi OSK
Két marosvásárhelyi születésű 
játékossal erősít keretén a Sepsi 
OSK élvonalbeli labdarúgócsapa-
ta: a Kolozsvári Univesitateánál 
nevelkedett, majd a magyarorszá-
gi Szombathelyi Haladásban és az 
Újpestben szereplő középpályás, 
Kovács Lóránt, valamint a Puskás 
Akadémától kölcsönben „haza-
térő” Fülöp Lóránt is ismét a Liga 
1-ben fognak szerepelni. Utóbbi 
bátyja, Fülöp Isván is a Sepsi 
OSK-nál játszik, de pár éve Lóránt 
is magára ölthette a piros-fehér 
mezt, amikor a szentgyörgyiek 
még a harmadosztályban szerepel-
tek. A 22 éves csatár ezt követően 
a Botoșani csapatában játszott 
– ahol együtt dolgozott a Sepsi 
OSK-t jelenleg edző Leo Grozavu-
val is –, onnan igazolt a Puskás 
Akadémiához.
 
Hosszú Katinka beállíthatja
Egerszegi Krisztina rekordját
A férfi aknál a rövidpályás gyors-
korcsolyázó Liu Shaolin Sándor, az 
autóversenyző Michelisz Norbert 
és az úszó Milák Kristóf, a nőknél 
pedig a kajakos Csipes Tamara, 
valamint két úszó, Hosszú Katinka 
és Kapás Boglárka került a legjobb 
három közé az M4 Sport – Az Év 
Sportolója 2019 Gála szavazásán. 
Hosszú Katinkának így lehetősége 
van hetedik elsősége megszerzé-
sére, amivel utolérheti a rekorder 
Egerszegi Krisztinát. A férfi aknál 
Liu Shaolin Sándor megvédheti 
címét. A győzteseket – több más 
kategória jelöltjeivel egyetemben 
– jövő csütörtökön, a Nemzeti Szín-
házban rendezendő gálán hirdetik 
ki, ahol a kilencszeres olimpiai 
bajnok amerikai legenda, az úszó 
Mark Spitz lesz a sztárvendég.

Eltussolt doppingolással, 
sikkasztással és korrupcióval 
vádolja az Aján Tamás vezette 
Nemzetközi Súlyemelő-szö-
vetséget (IWF) a német köz-
szolgálati tévécsatorna (ARD) 
vasárnap este bemutatott do-
kumentumfi lmje. Az oroszor-
szági doppingbotrányt koráb-
ban kirobbantó Hajo Seppelt 
új oknyomozó riportja nyomán 
az IWF vizsgálatot ígért.
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E ltussolt doppingolás, sikkasz-
tás és korrupció szőtte át a 
Nemzetközi Súlyemelő-szö-

vetséget (IWF) a német közszol-
gálati tévécsatorna (ARD) szerint. 
Az oroszországi doppingbotrányt 
korábban kirobbantó Hajo Seppelt 
újságíró vasárnap este bemutatott 
dokumentumfi lmje alapján a ma-
gyarországi Aján Tamás vezette 
szervezet az évek során igyekezett 
leplezni a sportolók által használt 
tiltott, teljesítményfokozó módsze-
reket, 2007-ig az élsportolókat nem 
ellenőrizték rendszeresen, egyes 
ellenőröket pedig megveszteget-
tek, hogy manipulálják az ered-
ményeket. A 2008. és 2017. közötti 
olimpiákon és világbajnokságokon 
érmet szerző 453 súlyemelő több-
ségét nem tesztelték versenyen kí-
vül azokban az években, amikor 
dobogóra álltak. Ezen túlmenően, 
egy rejtett kamerás felvétel alapján 
Dorin Balmuș, a moldovai súlyeme-
lő-válogatott orvosa részletesen el 
is magyarázta, hogyan manipulál-
ták a vizeletmintákat, de az is elő-
fordult, hogy az eredeti mintát egy 
más személy által leadott mintára 
cserélték ki.

A dokumentumfi lm szerint az 
IWF által megrendelt dopping-
vizsgálatok 77 százalékát a Ma-
gyar Antidopping Csoport (MACS) 
végezte el. Erre reagálva a MACS 
közleményt adott ki, rámutatva, 
hogy az általuk közölt tények nem 
jelentek meg a dokumentumfi lm-
ben, helyettük több téves infor-
máció is elhangzott. Leszögezték: 
doppingellenőrzéseik a mindenko-

BOTRÁNYT ROBBANTOTT KI AZ ARD TÉVÉCSATORNA A NEMZETKÖZI SÚLYEMELŐ-SZÖVETSÉGNÉL

Súlyos vádak kereszttüzében

Megvádolva. Sikkasztással is meggyanúsították Aján Tamást, az IWF elnökét

 » Aján Tamás 
nem választolt a 
német csatorna 
kérdéseire, az 
általa vezetett 
szervezet viszont 
tegnapi közlemé-
nyében hangsú-
lyozta, hogy a 
feltárt vádakat 
sürgősen kivizs-
gálják.

ri WADA-szabály szerint történnek, 
ellenőreik pedig képzettek és fele-
lősséget vállalnak értük. „Ezúton 
kijelentjük, hogy nem érkezett hoz-
zánk bejelentés arra vonatkozóan, 
hogy magyar doppingellenőr súlyos 
szabályszegést követett volna el, 
vagy olyan magatartást tanúsított, 
amely a minta tisztaságát, integri-
tását veszélyeztette volna. (…) A Ma-
gyar Antidopping Csoport megbe-
csüléséért, és a doppingellenőreink 
kétségbevonhatatlan tisztességéért 
minden erőnkkel küzdeni fogunk, 
ha szükséges akár jogi úton is” – fo-
galmazott Tiszeker Ágnes, a MACS 
ügyvezető igazgatója.

A dokumentumfi lmben megszólalt 
a német szervezetet irányító Christi-
an Baumgartner is, aki a világszövet-
ségnél uralkodó állapotokért annak 
elnökét, Aján Tamást okolja. Szerinte 
a testületet 2000 óta irányító, immár 
80 éves sportvezető alakította ki ezt a 
rendszert. „A korrupció kultúrája pe-
dig elterjedt” – fogalmazott az ARD-
nek. Egy bemutatott irat alapján 
eközben az derül ki, hogy a Nemzet-
közi Olimpiai Bizottság (NOB) IWF-
nek nyújtott támogatásából legalább 
ötmillió dollár olyan svájci számlára 
lett utalva, amelyhez kizárólag Aján-
nak van hozzáférése.

A Kolozs megyei Szamosújváron 
született Aján nem választolt a né-
met csatorna kérdéseire, az általa 
vezetett szervezet viszont tegnapi 

közleményében hangsúlyozta, hogy 
a feltárt vádakat sürgősen kivizsgál-
ják. „Néhány látszólagos hazugság, 
alaptalan feltárás és a 2008 előtti 
pletykák között a csatornán bemu-
tatott új információk hasznosak le-
hetnek az IWF-nek, hogy megóvja 
a sportolókat és a tiszta versenyzést 
népszerűsítse” – olvasható a közle-
ményben.

A magyarországi sajtó ugyanakkor 
emlékeztetett arra, hogy Baumgart-
ner már hét és fél éve támadja Ajánt, 
az általa vezetett szervezet pénzügye-
it átláthatatlannak, az IWF-et pedig 
szteroid-világszövetségnek nevezte.

A Nemzetközi Olimpiai Bizottság 
(NOB) a 2008-as és a 2012-es olim-
piák doppingtesztjeinek újravizs-
gálása után felügyelet alá vonta az 
IWF-et a megnövekedett dopping-
esetek miatt, és arra kérte, hogy te-
gyen javaslatot a teljesítményfokozó 
szerek használatnak visszaszorítása 
érdekében. A meghozott lépések 
után a NOB tavaly megerősítette a 
súlyemelők szereplését a 2024-es 
párizsi játékokon.

A világszövetség alelnöke a romá-
niai szervezetet irányító Nicu Vlad, 
aki 2017-ben sikertelenül pályázott 
az elnöki tisztségre. Aján 1970-ben 
lett az IWF végrehajtó bizottságának 
tagja, majd hat év után, elnökké vá-
lasztásáig főtitkárként dolgozott a 
szervezetnél. Jövőre tisztújítás lesz az 
IWF-nél.
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Negyedik világbajnokságát rende-
zi május 30. és június 7. között 

a Független Labdarúgó-egyesületek 
Szövetsége (CONIFA), a macedóniai 
seregszemléről viszont hiányozni fog 
a 2018-as londoni vb-n negyedik he-
lyezett Székelyföld csapata.

„Az egész hátterében az áll, hogy 
tavaly rossz kvalifi kációs rendszert 
fogadtak el a közgyűlésen. Eleinte 
senki sem vette észre, csak nem-
rég derült ki, hogy nem megfele-
lő” – magyarázta Wenczel Kristóf, 
Székelyföld válogatottjának elnöke. 

Elmondása alapján a kvalifi kációs 
rendszer egyik nagy problémája, 
hogy aránytalan a kontinensek köz-
ti eloszlás: míg Afrikának kilenc CO-
NIFA-tagja van, három helyet kapott 
a vébén, Ázsia tizenegy csapattal 
ugyancsak hármat, míg a CONIFA 
legtöbb válogatottját adó konti-
nens, Európa huszonkilenc csapat-
ra négy helyet kapott. „A közgyűlé-
sen egyöntetűen elfogadtuk, hogy 
minden kontinens kapjon majd kva-
lifi kációs helyet a vébére, ám végül 
nagyon aránytalan lett az elosztás. 
Én már korábban jeleztem a vég-
rehajtó bizottságnak, hogy rosszul 

számolják a kvalifi kációs helyeket, 
ám nem változtattak rajta. Remélem 
az idei közgyűlésen mindent tisztá-
zunk” – folytatta, de hozzátette azt 
is, hogy csak minimális lehetőséget 
lát arra, hogy Székelyföld váloga-
tottja ott legyen a Szkopjéban ren-
dezendő tornán.

A kvalifi kációs időszak lejártával 
nyilvánosságra hozott tizenhat csa-
patos mezőnyből több „alapváloga-
tott” hiányzik, így például a londoni 
tornán ezüstérmes Észak-Ciprus, és 
a bronzérmes Padánia is lemarad 
a seregszemléről. „A címvédő Kár-
pátalja ott van, ám a londoni vébé 

után kirobbant botrány miatt bizto-
san nem fognak tudni csapatot ösz-
szeállítani. A pénzügyi gondok és a 
kiutazás miatt várhatóan ezúttal is 
sok visszalépés lesz a vébéről, ezért 
is látok egy halvány esélyt arra, 
hogy Székelyföld is ott lehet majd 
a mezőnyben” – mondta Wenczel, 
aki egyben a CONIFA egyik alelnö-
ke. Hozzátette, hogy amennyiben a 
mezőny nem változik, úgy egy négy-
csapatos tornát terveznek Csíksze-
redába vagy Székelyduvarhelyre, 
amelyre azokat a csapatokat hívják 
meg, amelyek szintén lemaradtak a 
vébéről.

Székelyföld válogatottja nélkül rendezik idén a CONIFA-vébét

 » „Én már ko-
rábban jeleztem 
a végrehajtó bi-
zottságnak, hogy 
rosszul számol-
ják a kvalifi káci-
ós helyeket, ám 
nem változtattak 
rajta” – mondta 
székely váloga-
tottat irányító 
Wenczel Kristóf.




